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Na 2010 rok w³adze Zabrza 
zaplanowa³y sporo istotnych 
dla miasta inwestycji. Na ich 
realizacjê wydana zostanie 
podobna kwota jak w tym 
roku, czyli oko³o 215 milionów 
z³otych. Z tego a¿ 124 milio-
ny to kontynuacja projektu 
poprawy gospodarki wodno-
-œciekowej. Kasê miasta zasili 
równie¿ 160 mln z³ przezna-
czone na budowê Drogowej 
Trasy Œrednicowej. Szczególny 
nacisk po³o¿ono na budowê 
i remonty dróg, a tak¿e na 
rozbudowê infrastruktury spor-
towej.

Dobre wieœci 
dla kierowców 
Powody do zadowolenia bêd¹ 
mieli u¿ytkownicy dróg.  W 
przysz³ym roku nowa ulica 
po³¹czy autostrady A1 i A4. 
W zwi¹zku z tym, na ulicy 
Sportowej powstanie rondo, 
dziêki któremu bêdzie mo¿na 
omin¹æ zakorkowan¹ ulicê 
3 Maja i zjechaæ na DTŒ lub 
autostradê. Inwestycja, któ-

Inwestycje przede wszystkim
rym niegdyœ mieœci³a siê Woj-
skowa Komenda Uzupe³nieñ, 
miasto zaadaptuje dla potrzeb 
Politechniki Œl¹skiej. 

Ta inwestycja jest dofinanso-
wywana ze œrodków Regional-
nego Programu Operacyjnego. 
Unia Europejska sfinansuje 
85% jej kosztów - miasto 
do³o¿y 6,5 miliona z³otych.

Mieszkańców 
Zabrza z pewno-

ścią ucieszy 
informacja 

o budowie dużego 
krytego basenu 

w rejonie osiedla 
Kopernika. 

W Zabrzu do tej pory 
funkcjonowa³ tylko  basen w 
„£aŸni Miejskiej” i niewielkie 
przyszkolne obiekty. W tej chwi-
li trwa przetarg na wy³onienie 
projektanta, jednak jak mówi 

Piotr Barczyk, 
skarbnik mia-
sta, budowa po-
winna ruszyæ w 
przysz³ym roku. 

- Wydaje nam siê, ¿e osiedle 
Kopernika to dobra lokalizacja, 
poniewa¿ jest tam dogodny 

Choæ kryzys i zmiany w ustawach podatkowych 
spowodowa³y, ¿e do kasy Zabrza nie trafi prawie 
53 milionów z³otych, to jednak przysz³oroczny bud¿et 
ma zdecydowanie proinwestycyjny charakter.

ra ma zakoñczyæ siê w 2010 
roku, poch³onie oko³o 18,5 
mln z³otych. Miasto zg³osi³o 
j¹ do Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych, 
i prawdopodobnie uda siê na 
ni¹  pozyskaæ 3 miliony dofi-
nansowania. 

To jednak nie wszystko. Posze-
rzona zostanie równie¿ ulica 

Jaskó³cza, remontu doczeka 
siê wiadukt przy ulicy Trocera. 
Na te inwestycje przeznaczono 
blisko 5 milionów z³otych.

Bêdzie basen 
i akademiki
W ci¹gu dwóch lat, budynek 
przy ulicy Roosevelta, w któ-

Małgorzata Mańka-Szulik, 
prezydent Zabrza

Strategicznym celem gospodarki fi-
nansowej Zabrza w 2010 roku jest 
przeznaczenie mo¿liwie najwiêkszych 
œrodków na inwestycje. 
Bud¿et ten, podobnie jak ubieg³oroczny, 
bêdzie równie¿ ukierunkowany na 

przedsiêwziêcia s³u¿¹ce rozwojowi Zabrza. Na inwestycje 
zamierzamy przeznaczyæ bowiem kwotê 215 mln z³otych. 

dojazd z ka¿dej czêœci Zabrza 
– dodaje.  

Ciep³o 
i ekologicznie
Kolejnym du¿ym zadaniem 
na kwotê 4 milionów z³otych 
jest dalsza termomoderniza-
cja obiektów oœwiatowych. 
Now¹ elewacjê zyskaj¹ Przed-
szkole nr 48, Szko³a Podsta-
wowa nr 18, Zespo³y Szkó³ 
Ogólnokszta³c¹cych nr 11 i 
nr 12, a tak¿e Zespó³ Szkó³ 
Specjalnych nr 42 oraz Dom 
Pomocy Spo³ecznej nr 3. 
Miasto na te inwestycje otrzy-
ma po¿yczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Œrodowiska 
i Gospodarki Wodnej. 50 proc. 
wysokoœci po¿yczki jest uma-
rzane.
Du¿ym zainteresowaniem 
mieszkañców ciesz¹ siê rów-

nie¿ dofinansowania do pro-
ekologicznych pieców, insta-
lacji solarnych czy wymiany 
okien.

Boiska dla 
ma³ych i du¿ych 

Miasto ma nadziejê, ¿e za-
brzanie bêd¹ jeszcze bardziej 
aktywni sportowo. Dlatego 
na sport przeznaczono a¿ 10 
milionów z³otych. Dodatkowo 
pozyskane zostan¹ œrodki 
zewnêtrzne. 
Za te pieni¹dze wybudowane 
zostanie nowoczesne boisko 
sportowe przy ulicy Jaskó³czej 
oraz kontynuowana bêdzie 
modernizacja hali Pogoni. 
Do u¿ytku ma zostaæ odda-
ny tak¿e „Orlik”  przy ulicy 
Franciszkañskiej.

£ukasz Fedorczyk

GLIWICE. Piêædziesi¹te 
urodziny obchodzi³a 
w ubieg³ym tygodniu 
Szko³a Podstawowa 
nr 10. Ta rocznica sta³a 
siê okazj¹ do licznych 
wspomnieñ, prezentacji 
i spotkañ w gronie 
by³ych uczniów 
i pedagogów.  

Szko³a rozpoczê³a dzia³alnoœæ 
dok³adnie 4 grudnia 1959 roku. 
Obecnie uczy siê w niej 320 
uczniów w 18 oddzia³ach. Ro-
dzice chwal¹ sobie kameraln¹ 
atmosferê, niewielkie liczeb-
nie klasy i prawdziw¹ troskê o 
ucznia. 

Jak podkreœla dyrektor Jolanta 
Winkler, która od 1995 roku 
kieruje szko³¹,  wa¿ne jest to, 
¿e szko³a mia³a od pocz¹tku 
w Gliwicach wa¿ne miejsce. 
By³a doceniana i dostrzega-
na. Kszta³ci³a uczestników i 
zwyciêzców olimpiad przedmio-
towych i zawodów sportowych. 

To trwa do dzisiaj. Je¿eli chodzi 
o wyniki w nauce, „dziesi¹tka“ 
co roku plasuje siê w czo³ówce 
gliwickich szkó³.

Szkole udaje siê te¿ pozyskiwaæ 
unijne œrodki na specjalne pro-
gramy. W tej chwili realizowany 
jest projekt  „Od abstrakcji do 
konkretu”, w czasie które-
go uczniowie „ob³askawiaj¹” 
matematykê. 

Na rocznicowych obchodach 
nie mog³o zabrakn¹æ by³ych 
uczniów i pedagogów, którzy 
tworzyli historiê szko³y.

Wœród nich by³a jedna z 
pierwszych dyrektorek 
Jadwiga Stadnik, która 
wspomina³a: 

W przyszłym roku Zabrze na inwestycje zamierza wydać około 215 mln złotych.

DTŚ Zabrze, węzeł Piotra Skargi

Wœród dziennikarzy specja- 
lizuj¹cych siê w ró¿nych dzie-
dzinach i gatunkach, jakie 
spotykamy na ³amach prasy 
czy w telewizji, zauwa¿yæ 
mo¿na ostatnio – zw³aszcza 
w prasie lokalnej -  autorów 
artyku³ów i felietonów inter-
wencyjno – krytycznych.
 
Tematyka? Najró¿niejsza, 
bo przecie¿ w mieœcie czy 
regionie ci¹gle coœ siê dzie-
je, stale mo¿na coœ poddaæ 
mia¿d¿¹cej krytyce. W zasa-
dzie nie jest wa¿ne jak przed-
stawia siê stan faktyczny, 
wa¿ne jest, by Czytel-
nicy siêgali po artyku³ 
z zaciekawieniem, 
komu tym razem au-
tor „dosoli³”. A „do-
sala” najczêœciej lo-
kalnej w³adzy, której 
do zarzucenia ma 
wydawa³oby siê nie-
wiele - w sumie tylko dwie 
rzeczy: to, ¿e w³adza czegoœ 
nie robi, albo coœ robi.

Wydawa³oby siê, ¿e trud-
no mieæ pretensje o to, ¿e 
ktoœ  (w domyœle czynniki 
urzêdowe) coœ robi, a wiêc 
wykonuje zadania, do któ-
rych zosta³ powo³any, czy 

zobowi¹zany. Nic bardziej 
mylnego. 

Redaktor – ma-
ruda zawsze ma 
inne zdanie na 
temat tego co 
i jak powinna 
lokalna w³adza 
przedsiêbraæ.
W domyœle – jak wydawaæ 
wydarte si³¹ od mieszkañców 
podatki. Trudno jednoczeœnie 

dopatrzyæ siê u nie-
go jakiegoœ w³asnego 
pomys³u na wykorzy-
stanie funduszy, wie 
on za to doskonale, jak 
nie nale¿y tego robiæ. 
Ot, taki doradca „na 
odwrót”.

Przed dziesiêciu (a mo¿e ju¿ 
wiêcej?) laty w niedalekim 
Rybniku przeprowadzono na 
szerok¹ skalê modernizacjê 
ruchu samochodowego 
przerabiaj¹c ca³e mnóstwo 
skrzy¿owañ na ronda. 
Ruch okrê¿ny w sumie sta³ 
siê znakiem firmowym tego 
miasta. 

Felieton na marginesie

Krytyczni
Oj, jakie u¿ywanie mia³y wte-
dy lokalne „marudy”! Ile to 
teorii spiskowych powsta³o 
na temat tego, co dzisiaj 
nazywa siê „krêceniem lo-
dów”, kto mia³ rzekomo na 
tym zyskaæ (he, he, wia-
domo kto!) a kto straciæ 
(oczywiœcie mieszkañcy!). 

Minê³o kilkanaœcie lat i oka-
zuje siê, ¿e te same marudy 
podaj¹ w³aœnie to nieodleg³e 
miasto jako przyk³ad dosko-
nale zarz¹dzanego organi-
zmu miejskiego, po prostu 
wzór do naœladowania dla 
innych. 

A w Gliwicach? Spokoj-
nie, u nas dziennikarstwo 
zaanga¿owane nie musi 
obawiaæ siê o ewentualn¹ 
inwolucjê swoich gruczo³ów 
jadowych. Dba o to poniek¹d 
zreszt¹ sam zainteresowa-
ny, czyli – ogólnie mówi¹c 
– w³adza, dostarczaj¹c 
z jak¹œ masochistyczn¹ 
uporczywoœci¹ coraz to 
nowe  tematy. 

Nie musi to byæ od razu 
tramwaj czy nowa siedziba 
urzêdu, wystarczy postawiæ 
przecie¿ urocz¹ lampkê...

Pięćdziesiątka Dziesiątki!

- Budynek, który zaplanowano 
na ok. 300 uczniów, ju¿ po 
kilku latach musia³ pomieœciæ 
ich ponad 900. Do pracy przyj-
mowano nowych nauczycieli, 
a nauka odbywa³a siê na dwie 
zmiany.

Obecny na uroczystoœci prezy-
dent Gliwic, Zygmunt Frankie-
wicz podkreœla³, ¿e najwiêcej 
osi¹ga siê, nie jakimiœ spek-

takularnymi dzia³aniami ale 
konsekwencj¹ i codzienn¹ 
prac¹. - A  tej w „10“ nie 
brakowa³o i nie brakuje. St¹d 
te efekty – mówi³.

A o czym z okazji 50 urodzin 
szko³y marzy Pani Dyrektor? 
- Przyda³aby siê nam druga 
sala gimnastyczna z zaple-

czem z prawdziwego zdarzenia 
oraz boiska szkolne do gier 
zespo³owych - wymienia Jolan-
ta Winkler.
Rocznicowe obchody SP 10 za-
planowano na ca³y rok. G³ówne 
uroczystoœci odbêd¹ siê w 
maju. Wtedy to odbêdzie siê 
wielki piknik z atrakcjami. 

Nina Drzewiecka 
£ukasz Fedorczyk


